
براي نخس�تين بار در جهان، تيم�ي از محققان 
پ�ارك عل�م و فن�اوري دانش�گاه كرمانش�اه 
موفق به اس�تخراج ماده اي بس�يار ب�ا ارزش از 
قير طبيعي ش�دند كه در صناي�ع و موضوعات 
مختل�ف از بهداش�ت و درم�ان گرفت�ه ت�ا 
هواپيماس�ازي و ورزش كارب�رد دارد. در حال 
حاضر دانش�مندان كانادايي بيش از 15 س�ال 
است كه براي اس�تخراج اين ماده از قير تلاش 
مي كنند، ام�ا هن�وز ب�ه موفقيت نرس�يده اند. 

يك گروه از محققان دانشگاه پارك علم و فناوري 
كرمانشاه كه دانش آموخته دانشگاه هاي شريف و 
پلي تكنيك هستند، موفق به استخراج »پنتا اكسيد 
واناديوم« از قير طبيعي ش��دند. اين ماده بس��يار 
با ارزش نه تنها در صنايع مختل��ف، بلكه در حوزه 

بهداشت و درمان هم بسيار پر كاربرد است. 
 از درمان سرطان تا ساخت خودرو

از »پنتا اكسيد واناديوم« براي كاهش آلودگي هاي 
زيس��ت محيطي، نيروگاه هاي توليد ب��رق، توليد 
سولفوريك اسيد، ساخت فولاد خالص و به عنوان 

كاتاليزور در صنعت شيمي استفاده مي شود. 
جالب اينكه از اين عنصر ب��راي درمان ديابت، قند 
خون پايين، كلسترول بالا، حل بيماري هاي قلبي، 

درمان س��ل و جلوگيري از س��رطان هم استفاده 
مي شود. »پنتا اكس��يد واناديوم« حتي براي بهبود 
عملكرد ورزشي در تمرينات وزنه برداري از طريق 

استشمام كاربرد دارد. 
تهيه سراميك، توليد قطعات الكترونيكي، رنگرزي 
چرم و پارچه، س��اخت بدنه اتومبيل و فولاد بدنه 
هواپيم��ا و اس��تفاده در صنعت عكاس��ي از ديگر 

كاربردهاي مهم اين ماده است. 
اين ماده با ارزش طي فرآيندي كه محققان ايراني به 
آن دست يافتند، از قير طبيعي استخراج مي شود. 
تاكنون در كشورمان قيرطبيعي به صورت خام به 
فروش مي رسيد، اما اكنون با فناوري به دست آمده 
پژوهشگران وطني، قيرطبيعي را به دو قير با درصد 
خاكستر متفاوت تقسيم كرده و سپس اين محصول 
را از درصد خاكس��تر بالاتر يا همان قير س��نگين 
استخراج مي كنند.  دستيابي به اين فناوري علاوه 
بر اينكه مانع از خروج ارز مي شود، باعث ارز آوري و 

ايجاد اشتغال بسياري نيز خواهد شد. 
 جرقه اختراع در نقطه صفر مرزي

سرپرست تيم محققان پارك علم و فناوري دانشگاه 
كرمانش��اه يك جوان متولد 1368 به نام حسين 
بهرامي است. وي رتبه چهارم كنكور و فارغ التحصيل 
كارشناسي ارشد دانش��گاه پلي تكنيك در رشته 

مهندسي نفت است. 
وي درباره اينكه چطور شد كه به فكر اين اختراع افتاد 
به خبرگزاري فارس گفت: » بعد از مقطع كارشناسي 
باوجود اينكه به صورت قانوني مي توانستم معاف از 
خدمت شوم، اما با اين نگاه كه ما جوانان در قبال اين 
كشور وظيفه داريم،  راهي خدمت سربازي در نقطه 
صفر مرزي شدم و براي اولين بار در آن منطقه قير 
طبيعي را ديدم و يك س��ري كارهاي تحقيقاتي را 

آغاز كردم. 
بع��د از پايان خدم��ت جهت تحصي��ل در مقطع 
كارشناسي ارشد به دانشگاه پلي تكنيك رفتم و آنجا 
كار تحقيقاتي را با همكاري دوستانم گسترش دادم و 
بعد از دانشگاه در يك مهاجرت معكوس به كرمانشاه 
آمدم و مجدداً كارهاي تحقيقاتي آغاز ش��د، اما به 

دليل نبود يك نمونه، كار بسيار سختي داشتيم.«
بهرامي درباره سنگ اندازي در مقابل دستاورد هاي 
تيم خود هم گف��ت: »وقتي به كرمانش��اه آمديم 
متأس��فانه عده اي در مقابل ط��رح و ايده ما جبهه 
گرفتند، اما به دليل بالا بودن رزومه ما كه يك تيم 
قوي متشكل از بچه هاي صنعتي شريف و اميركبير 
بود، كار ادامه پيدا كرد. در سال ۹۷ به دليل همين 
س��نگ اندازي ها و عدم همكاري ها مجبور شديم 
از پارك علم و فناوري كرمانش��اه خارج شويم، اما 

يكسال بعد با توجه به تغيير مديريتي در پارك علم و 
فناوري مجدداً كار آغاز شد و ظرف سه ماه در تمامي 
جشنواره هاي معتبر كشور رتبه برتر را كسب كرديم 
و اختراع ما ثبت شد. حدود 16 سال است كه كشور 
كانادا درحال تحقيق جهت رسيدن به اين تكنولوژي 

است، اما هنوز نتوانسته به آن برسد.«
 يك تبريك ساده هم نگفتند!

وي در خصوص همكاري نكردن مديريت س��ابق 
پارك علم و فناوري با اين گروه هم گفت: »در آن ايام 
ما مي توانستيم مواد اوليه را با قيمت 2 ميليارد تومان 
خريداري كنيم، اما اكنون بايد 6 ميليارد تومان هزينه 
كنيم. جدا از اين مورد، يك سال توقف كار باعث شد 
كه ديرتر به بحث اش��تغال برس��يم، اما خب پس 
از حضور مديريت جديد در پ��ارك علم و فناوري 

همكاري ها خوب بود و به كار سرعت داديم.«
اين پژوهشگر جوان كشور با گلايه از اينكه مديران 
استاني از اختراع اين تيم تحقيقاني استقبال نكردند، 
گفت: » من برنده پانزدهمين جشنواره فن آفريني 
شيخ بهايي، برنده جشنواره رينوتكس و جشنواره 
جامپ شدم، اما استاندار يا مديران ارشد كرمانشاه 
حتي در حد پيامك، يك تبريك ساده هم نگفتند، 
در حال��ي كه از س��وي وزير علوم و مدي��ران ديگر 

استان ها تقدير شديم. 
اين موضوع براي من جوان كرمانشاهي و امثال من 
كه عضو بنياد ملي نخبگان هستيم و براي اولين بار 
در جهان به يك اختراع رس��يده ام، باعث دلسردي 
خواهد بود. فعاليت ما با وجود اين بي مهري ها ادامه 
خواهد داشت، تسليم نخواهيم شد و ان شاءالله به 

زودي خبرهاي خوبي را خواهيم داد.«
گفتني است مركز رش��د واحدهاي فناوري جهاد 
دانشگاهي استان كرمانش��اه با حمايت مجموعه 
مديران ملي و استاني و بهره مندي از امكانات و منابع 
جهاد دانشگاهي در تابستان سال 1384 به صورت 

رسمي فعاليت خود را آغاز كرد. 
 پس از آن پارك علم و فناوري دانشگاه كرمانشاه از 
سال 1385 با اخذ مصوبه استاني هيئت وزيران و با 
بهره مندي از قوانين حمايتي از جمله مزاياي فعاليت 
در مناطق آزاد اقتصادي، وارد عرصه جدي حمايت از 

تجاري سازي ايده هاي دانش بنيان شد. 
در حال حاضر هفت مركز رش��د، ش��امل مركز 
رش��د عمومي و مركز رش��د فناوري اطلاعات و 
ارتباطات )ICT( در مركز اس��تان، مراكز رش��د 
شهرستاني در شهرستان هاي كنگاور، اسلام آباد 
غرب، سنقروكليايي، مركز رشد واحد هاي فناوري 
كشاورزي و صنايع تبديلي در شهرستان روانسر 
و مركز رش��د واحده��اي فناوري كش��اورزي و 
صنايع تبديلي در شهرستان سرپل ذهاب در زير 
مجموعه پارك علم و فناوري كرمانشاه در حال 

فعاليت هستند. 
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با قرمز شدن 9 شهر و تندتر شدن آهنگ شيوع كرونا و ميزان مراجعات سرپايي و بستري هاي كرونايي
 زنگ خطر موج چهارم اين بيماري در كشور به صدا در آمده است

جهش چهارم  با کرونای وحشی انگلیسی

استخراج يك ماده همه كاره از قير در نقطه صفر مرزي
يك گروه از محققان ايراني براي اولين بار در جهان به فناوري اي دست يافتند كه محققان كانادايي

 بيش از 15 سال براي رسيدن به آن تلاش مي كنند

رنگ قرمز كرونا به 

زهرا چيذري 
كش�ور   گزارش  2 نقش�ه 

بازگشته اس�ت. 
حالا با قرمز شدن 9 شهر كشور و تندتر شدن 
آهنگ شيوع كرونا و ميزان مراجعات سرپايي 
و بستري هاي كرونايي، زنگ خطر موج چهارم 
اين بيماري در كشور به صدا در آمده است. اگر 
چه چند روزي مي شود واكسيناسيون همگاني 
عليه ويروس تاجدار ش�روع شده اس�ت، اما 
واكس�ينه ش�دن جمعيت 80 ميليوني ايران   
لااقل يك س�ال زمان مي برد و از همه مهم تر 
اينكه به قول رئيس جمهور» معلوم نيست كه 
واكسن كرونا چقدر مؤثر اس�ت و تا چه مدت 

ايمني ايجاد مي كند.« 

وضعيت صعودي شيوع كرونا در كشور و نزديك 
شدن به خيز چهارم اين بيماري محسوس تر از 
قبل شده اس��ت. طي 24 س��اعت منتهي به روز 
شنبه 25 بهمن ماه، ۷ هزار و 12۰ بيمار جديد 
مبتلا به كوويد 1۹ در كش��ور شناسايي شد كه 
5۷8 نفر از آنها بستري شدند. مجموع بيماران 
كوويد 1۹ در كشور به يك ميليون و 51۰ هزار 
و 8۷3 نف��ر رس��يد. در همين زم��ان ۷4 بيمار 
كوويد 1۹ جان خود را از دست دادند و مجموع 

جانباختگان به 58 هزار و 883 نفر رسيد. 
تا كنون يك ميليون و 2۹1 ه��زار و ۷26 نفر از 
بيماران  بهبود يافته يا از بيمارستان ها ترخيص 
شده اند. 3هزارو۷2۰ نفر از بيماران كرونايي در 
بخش هاي مراقبت هاي ويژه بيمارستان ها تحت 

مراقبت قرار دارند.  
 براس��اس آخرين تحليل ها، در ح��ال حاضر ۹ 
شهرس��تان در وضعيت قرمز، 3۹ شهرستان در 
وضعيت نارنجي، 228 شهرستان در وضعيت زرد 

و 1۷2 شهرستان در وضعيت آبي قرار دارند. 
 زنگ خطر آغاز موج چهارم كرونا

حجت الاسلام و المسلمين حس��ن روحاني در 
جلسه ستاد ملي مقابله با كرونا با تأكيد بر اينكه 
بشر هنوز نتوانسته درماني براي اين بيماري پيدا 
كند، افزود:»گاهي براي ساخت واكسن دو، پنج 
يا حتي 1۰ سال زمان لازم است اما ناچار شدند 

راه اضطرار را انتخاب كنن��د؛ چراكه مرگ ومير 
زياد شده و چاره اي جز اس��تفاده از اين واكسن 
وجود ندارد، اما در زمينه كارآمدي اين واكسن و 
اينكه چقدر تأثيرگذار باقي مي ماند هيچ اطلاعات 

دقيقي در دسترس نيست.«
روحاني با بيان اينكه معلوم نيست اين واكسن ها 
در برابر جهش اين بيماري مي تواند كارآمد باشد 
يا نه، افزود: »به هرحال واكسيناسيون شروع شده 
و ما هم در كش��ورمان اين كار را آغاز كرده ايم و 
اينكه چه زماني علم موفق شود، اين بيماري را به 
طور كامل به زانو درآورد مشخص نيست، هر چند 
تجربه تاريخي نشان داده كه بشر در اين زمينه 

پيروز خواهد بود.«
وي در ادام��ه با تأكي��د بر اينك��ه همچنان بايد 
مراقبت هاي بهداشتي را انجام دهيم، گفت:»هنوز 
هيچ راه حل بهتري از كاهش ترددها، تجمعات، 
شس��تن دس��ت ها و فاصله گذاري اجتماعي و 
ماسك زدن نيست. كار واكسيناسيون هم در عين 

حال در حال انجام است .«
سعيد نمكي، وزير بهداشت هم نسبت به افزايش 
موارد بيماري در برخي اس��تان ها و تغيير رنگ 
برخي از ش��هرها و كاهش رعايت پروتكل هاي 

بهداشتي هشدار داد. 

وي تصريح كرد:»متأسفانه افزايش موارد بيماري 
در خوزس��تان كه كانون آن هم ش��ادگان بود، 
رعايت پروتكل ها به زير 1۰ درصد و تقريباً صفر 
رسيده بود و به همين ميزان هم آسيب ديديم. هر 
جا رعايت پروتكل ها ضعيف شد، آسيب پذيري 

هم از همان جا بوده است.«
نمكي همچنين تصريح كرده اس��ت: فوت خانم 
۷1ساله در تهران كه مسافرتي به خارج از كشور 
نداشته و فوت دو نفر در آبيك و هشتگرد اثبات 
كرد كه كروناي انگليسي در كشور چرخيده است. 

اين يك زنگ خطر جدي است.
  آغاز خيز بيماري 

عليرضا رئيسي، س��خنگوي س��تاد ملي مقابله 
با كرون��ا در حاش��يه پنجاه و هفتمين جلس��ه 
س��تاد مقابله با كرونا درباره وضعيت شيوع اين 
بيماري در كش��ور  گفت:» در سطح كشور روند 
نزولي مرگ و مير )دورقمي( را شاهد بوده ايم و 
به رغم اينكه تعداد فوتي ها پايين است، اما تعداد 
شهرستان هاي قرمز افزايش يافته است و در برخي 

از استان ها خيز بيماري آغاز شده است.«
به گفته وي در استان خوزستان بالاترين شيوع 
بيماري را داريم و ۹ شهر اين استان در وضعيت 
قرمز هس��تند. همچنين در اس��تان آذربايجان 

غربي روند بيماري كرونا رو به افزايش اس��ت و   
در هرمزگان خيزي كه وجود داشت تا حدودي 
كنترل ش��ده و در مازندران ني��ز روند صعودي 
در حال كنترل اس��ت، به طوري كه از 15 شهر 
نارنجي، هش��ت ش��هر به وضعي��ت زرد تبديل 
ش��ده اند و هفت ش��هر داراي وضعيت نارنجي 

هستند. 
 ك�م ش�دن ش�هرهاي آب�ي و افزاي�ش 

شهرهاي نارنجي و قرمز
رئيسي با اش��اره به اينكه 228 شهر در وضعيت 
زرد هستند، اظهار داشت:» متأس��فانه از تعداد 
شهرهاي آبي كاسته ش��ده و به شهرهاي زرد و 

نارنجي افزوده شده است.«
وي تصريح كرد:»در س��طح كشور، ما همچنان 
روند نزولي فوت و مرگ و مي��ر داريم و مرگ ها 
هنوز دو رقمي و نزديك 5۰ تا 6۰ مورد است، اما 
به رغم آمار پايين فوتي ها مي دانيم كه دو هفته 
پس از شيوع بيماري ميزان بس��تري ها و چهار 
هفته بعد ميزان فوتي افزايش مي يابد و برعكس. 
اقداماتي كه از آذرماه در كشور انجام شد و ميزان 
ورودي بيمارس��تان ها را كاهش داد، اثرات خود 
را اكنون نشان مي دهد و كاهش ميزان فوتي ها 
مربوط به رعايت پروتكل ها در چند هفته گذشته 

است.«
 حال دريافت كنندگان واكس�ن روس�ي 

خوب است
 از وضعيت واكسيناسيون كرونا چه خبر و حال 
دريافت كنندگان واكس��ن روسي چطور است؟ 
سخنگوي ستاد ملي مقابله با كرونا در خصوص 
واكس��ن كرونا خاطرنش��ان كرد:»خوشبختانه 
واكسيناسيون براي گروه هاي هدف در روزهاي 
گذشته با دقت و عدالت آغاز شده است و  محموله 
جديدي حامل 1۰۰ هزار دوز واكسن وارد كشور 
ش��د و در هفته هاي ديگر نيز محموله هايي وارد 
خواهد ش��د و اميدواريم روند واكسيناسيون به 
خوبي پيش رود. افرادي كه به آنها واكسن تزريق 
شده اس��ت تا اين لحظه عارضه جدي و خاصي 
نداش��تند و اميدواريم اين روند به درستي ادامه 
پيدا كند و با رعايت پروتكل ها بتوانيم مانع از خيز 

چهارم بيماري در كشور شويم.«

 مدير عامل معاينه فني تهران گفت: از ابتداي سال تاكنون در مجموع 
3۷ درصد از خودروها به علت نقص فني موفق به اخذ معاينه فني در 

مراجعه اول نشده اند. 
 معاون عمران و توس��عه امور شهري و روس��تايي وزير كشور گفت: 
قوانين دهياري ها و ش��هرداري ها كهنه و پوسيده  هستند. بسياري از 

اين قوانين براي حدود 11۰ سال پيش است. 
 دبير شوراي عالي انقلاب فرهنگي خاطر نشان كرد: طبق گزارش هاي 
اعلامي، بين 85 تا ۹۰ درص��د از اعتبارات دولتي ب��ه بخش حقوق و 
دستمزد پرداخت مي شود كه اين امر منجر به اختلال در امور برنامه اي 
دولت مي ش��ود. بنابراين در اساس��نامه س��ازمان ملي تعليم و تربيت 
برعدم افزايش نيروي انساني دولت در پي تأسيس اين سازمان تأكيد 

شده است. 
 انبارهاي روباز و غيراستاندارد دپوي گوگرد فضاي وسيعي از منطقه 
عسلويه را به رنگ زرد گوگردي درآورده و باعث آلودگي هوا و زمين 
شده است؛ اين در حالي  است كه آلاينده شاخص آلودگي هوا نيز در 
عسلويه دي اكسيد گوگرد است. يك  پژوهشگر محيط زيست گفت: 
در هيچ جاي دنيا گوگرد در فضاي باز و بدون هيچ گونه سرپوش��ي 

دپو نمي شود. 

پيشقدم شدن كميته امداد 
در اشتغالزايي كولبران و زباله گردها

مع�اون اش�تغال و خود كفاي�ي كميته ام�داد ام�ام خميني)ره( 
گف�ت: اف�رادي ك�ه كولب�ري ي�ا زباله گ�ردي مي كنن�د، 
اگ�ر بخواهن�د و تماي�ل داش�ته باش�ند، كميت�ه ام�داد اي�ن 
آمادگ�ي را دارد ك�ه ب�ه آنه�ا خدم�ات اش�تغال ارائ�ه ده�د. 
»حجت الله عبدالملكي«، عضو هيئت امنا و معاون اشتغال و خودكفايي 
كميته ام��داد امام خميني)ره( گف��ت: ما اعلام كرده اي��م، افرادي كه 
كولبري يا زباله گ��ردي مي كنند اگر بخواهند و تمايل داشته باش��ند 
كميته امداد اين آمادگي را دارد كه به آنها خدمات اشتغال ارائه دهد. ما 
هيچ محدوديتي براي كمك و ارائه خدمات اشتغال به اين افراد نداريم، 
البته در ابتدا از اين افراد آزمون وسع گرفته مي شود و اگر مستعد كمك 

باشند، قطعاً به آنها كمك خواهد شد. 
معاون اشتغال و خودكفايي كميته امداد امام خميني)ره( خاطر نشان 
كرد: در حال حاضر بيش از 1۰ هزار فرصت استخدام توسط كارآفريناني 
كه به كميته امداد مراجعه كرده اند، ايجاد شده است و ما نيروي متناسب 
آن را نداش��ته ايم. افرادي از زباله گردانان و كولبران چنانچه متقاضي 
باشند، ما بعد از يك آزمون وسع ساده مي توانيم آنها را براي اين مشاغل 
معرفي كنيم.  عبدالملكي خاطر نشان كرد: نكته اي كه وجود دارد اين 
اس��ت كه بعضي از اين افراد به اين نوع زندگي عادت كرده اند و به اين 
كسب و كار خودشان علاقه دارند، فرهنگ شان به اين سمت رفته است 
يا به اين كسب و كار علقه پيدا كرده اند يا درآمد سرشاري از آن به دست 
مي آوردند، اما ما به همكارانمان در كرمانشاه و كردستان اعلام كرده ايم 
كه هر كولبري كه به كميته امداد آمد، برنامه اشتغال را براي آنها اجرا 

كنند و اگر منابع هم كم آوردند، ما براي آنها تأمين مي كنيم. 
وي درباره وام اش��تغال به مددجويان اين كميته گفت: ش��بكه بانكي 
كش��ور به موجب قانون بودجه س��الانه موظف اس��ت، مبلغي را براي 
اش��تغال نيازمندان در اختيار كميت��ه امداد قرار دهد. در س��ال هاي 
اخير اين مبلغ به عنوان تبصره ماده 16 بودجه مطرح شده اس��ت. در 
سال 13۹۹ نيز اين عدد 4 هزار و ۹۰۰ ميليارد تومان بود و براي سال 
14۰۰ دولت پيش��نهاد 6 هزار و 1۰۰ ميليارد تومان را داده بود كه در 
كميسيون تلفيق به 1۰هزار ميليارد تومان رسيد. البته كليات بودجه 
در مجلس شوراي اسلامي رد شده است، اما ما اميدواريم اين مبلغ براي 
ما تصويب ش��ود؛ چراكه اين مبلغ براي دولت بار مالي ندارد و از منابع 
داخلي بانك ها است و در برخي سال ها بيش از صددرصد بانك ها به ما 
پرداختي داش��ته اند.  وي افزود: ما منبع مالي ديگري براي ارائه وام به 
مددجويان نيز داريم و آن منابع صندوق قرض الحس��نه امداد ولايت 
است. اين صندوق مانند يك صندوق قرض الحسنه عمل كرده و صرفاً 
وام قرض الحسنه به نيازمندان پرداخت مي كند. نيازمندان در حوزه هاي 
مختلفي مانند مسكن، كارگشايي، درمان و اشتغال از اين صندوق وام 
قرض الحس��نه دريافت مي كنند. در س��ال جاري حدود 6۰۰ ميليارد 
تومان از صندوق قرض الحس��نه امداد ولايت براي اش��تغال پرداخت 
كرده ايم و طبيعتاً اين ميزان در سال 14۰۰ نيز افزايش پيدا كرده است 

و به هزار ميليارد تومان مي رسد. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  یک

حسین سروقامت

تلنگر هم اگر هست؛ بگذاريد از دانشمندي چون دكتر ديناني 
باشد:

چندي پيش سميناري در تركيه برگزار شد كه من ميهمان ويژه 
آن بودم. س�خنران افتتاحيه وزير اوقاف تركيه بود. او پش�ت 

تريبون رفته، به آوايي غَرّا گفت:
-  برادران و خواهران! اجازه دهيد به واقعيتي شگرف اعتراف 
كنم. حقيقت آنكه قرآن كريم در مكه نازل، در مصر قرائت  و در 

استانبول كتابت شد. همين و بس!
من از ميان جمعيت برخاستم و گفتم: 

-  جناب وزير! بر س�خنان خويش بيفزاييد كه همين قرآن در 
ايران تفهيم و ادراك شد! 

اين سخن فضاي عربي � تركي سمينار را درهم شكسته، وزير 
ترك را به تسليم واداشت. 

وي اندكي تأمل كرد و گفت:  آري؛ پيشرفت قابل ملاحظه اسلام 
جز با قلم ايراني و شمشير تركي امكان پذير نبود! 

. . . و من با خود انديش�يدم كه چه خوب؛ هنوز معرف ايرانيان 
حتي در جوامع بيگانه انديشه و قلم آنهاست!
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دادستان اصفهان: با توهين كنندگان 
به رئيس جمهور قاطعانه برخورد مي كنيم 
دادس�تان اصفه�ان از صدور دس�تور ب�ه مراج�ع امنيتي جهت 
شناس�ايي مرتكب�ان و مح�ركان ش�عارهاي هنجار ش�كنانه 
و توهي�ن ب�ه رئيس جمه�ور در راهپيماي�ي 22 بهمن خب�ر داد. 
علي اصفهاني، دادستان اصفهان اعلام كرد: با توجه به حواشي برگزاري 
راهپيمايي گراميداش��ت س��الگرد پيروزي انقلاب اسلامي، دادستان 
اصفهان ضمن تأكيد بر صيانت از جايگاه اركان حاكميتي نظام با مذموم 
دانستن تلاش برخي در القاي تفرقه در كشور، از صدور دستور به مراجع 
امنيتي جهت شناسايي مرتكبان و محركان شعارهاي هنجار شكنانه و 

توهين به رئيس جمهور خبر داد. 
اصفهاني همچنين تصريح كرد: دس��تگاه قضايي صرف نظر از مسائل 
جناحي، پاس��داري از قانون و حرمت و صيانت از شخصيت حقوقي و 
حقيقي افراد را مقدم بر هر نظري دانس��ته و با قانون ش��كنان برخورد 

قاطعانه خواهد كرد. 
گفتني اس��ت در راهپيمايي موتوري 22 بهمن ماه، كليپي در فضاي 
مجازي منتشر ش��د كه در آن برخي موتورسواران اصفهاني شعارهاي 
هنجارشكنانه عليه رئيس جمهور سر دادند. پس از انتشار اين كليپ، 
مسئولان دولتي و غيردولتي ضمن محكوم كردن اين اقدام توهين آميز، 
خواستار رسيدگي فوري به موضوع شدند. در همين راستا، روز گذشته 
دادگستري استان اصفهان اعلام كرد كه شناسايي عاملان توهين را در 
دستور كار قرار داده اس��ت و به اين موضوع بدون اغماض، قاطعانه و به 

دور از مسائل جناحي رسيدگي خواهد كرد. 

حناچي: ديگر زورمان نمي رسد 
حمل و نقل عمومي را پشتيباني كنيم

ما ديگر زورمان نمي رس�د حمل و نقل عمومي را پشتيباني كنيم، 
اين موضوع حاكميتي اس�ت و نبايد ش�هرداري را تنه�ا رها كرد. 
پيروز حناچي، شهردار تهران با اشاره به اينكه در دوره جديد به مردم 
قول داديم ك��ه روند اداري امور ش��هر را تغيير دهيم، چ��ون اين روند 

عارضه هايي براي شهر به وجود مي آورد و تبعات سنگيني دارد. 
حناچي افزود: عارضه هاي ش��ديدي كه به وج��ود مي آورديم كيفيت 
زندگي را در شهر كاهش مي داد و زمان آن بود كه تغيير پارادايمي در 
مديريت شهري داشته باشيم و اصلي ترين پروژه ما هم همين بوده است.  
وي اظهار داشت: اصلاح ضوابط باغات، اجراي طرح تفصيلي منطقه 22، 
انطباق سيس��تم صدور پروانه با طرح تفصيلي كه در 3۰ سال گذشته 
بي س��ابقه بوده و ديگر پروانه بدون درج در سيستم و به صورت دستي 
صادر نمي شود و ملكي بدون پروانه ساخته نمي شود؛ اين به معناي از 

بين رفتن همه تخلفات نيست. 
شهردار تهران گفت: از سال هاي ۹۰ تا ۹۹ تعداد پرونده هاي شوراهاي 
معماري مناطق كه منجر به افزايش طبقات مي ش��ده اس��ت نش��ان 
مي دهد كه ۷۰۹ مورد افزايش طبقات به صفر مورد رسيده است. تعداد 

طبقات مازاد نيز از ۹2۷ مورد به صفر مورد رسيده است. 
وي خاطر نش��ان كرد: اي��ن گزارش تنه��ا مربوط ب��ه منطقه يك 
اس��ت و ادعا مي كنيم قولي ك��ه در ايجاد انضباط در شهرس��ازي 
داده بوديم به نتيجه رسانديم، شهرداري ها به بهانه درآمد اين كار را 
مي كردند. لايحه منابع مالي پايدار و لايحه ماليات بر ارزش افزوده 
به تصويب رسيده است، اما لايحه دوم كه هنوز ابلاغ نشده مي تواند 
به تعيين تكليف مناب��ع مالي پايدار ش��هرداري ها بينجامد.  وي در 
پاسخ به س��ؤالي در خصوص افزايش تخلفات ماده 1۰۰هم گفت: 
اقدام جاري مربوط به تخلفات است و پرونده هايي كه سال ها مانده 
بود، اعمال قانون شدند و به چشم بودجه به آن نگاه نشده است. ما به 

قيمت واقعي تراكم را عرضه مي كنيم. 
حناچي اظهار داشت: ارزش واقعي تراكم در هر منطقه با ارزش واقعي 
در همان منطقه مساوي است و تلاش كرديم جمعيت پذيري را كنترل 
كنيم.  شهردار تهران در خصوص آخرين وضعيت دو شهردار بازداشتي 
نيز گفت: موضوع در حد اتهام است و بازپرسي خاتمه پيدا نكرده و اگر 
پايان يابد با قرار وثيقه آزاد مي شوند. البته براي ما هم سؤال است. براي 
سازماني كه 3۰ هزار ميليارد بودجه دارد، تخلف يك درصدي اش هم 
3۰۰ ميليون خواهد ش��د، البته توجيه نمي كنم و ترجيح مي دهم تا 

رسيدگي قضايي تكميل نشده قضاوتي نكنم. 
شهردار تهران افزود: ما ديگر زورمان نمي رسد حمل و نقل عمومي را 
پشتيباني كنيم، اين موضوع حاكميتي است و نبايد شهرداري را تنها 
رها كرد. اصلي ترين كمك دولتي اوراق مش��اركت بود كه تأمين آن با 

سختگيري بانك مركزي سخت تر شده است. 
حناچي درباره اينكه ارتباط شهرداري با دولت پس از چالش جماران 
دچار مش��كل شده اس��ت، گفت: رابطه ما با دولت بد نيست، خيلي از 

كلنگ زني ها با حضور رئيس جمهور و هيئت دولت انجام مي گيرد. 
ش��هردار تهران با اشاره به املاك ش��هرداري گفت: ما 2 هزار ملك 
داش��تيم كه در هزار مورد آن مي توانس��تيم تغيير ايج��اد كنيم و 
۹24 ملك با نظارت ش��هرداري عمل مي كنند. 58 ملك در اختيار 
نهادهاي عمومي مانند پليس راهور است. ۹5 ملك كاملًا منطبق با 
ماده 55 است. حدود 5۰۰ ملك فاقد شرايط لازم بودند. 23۹ ملك 
در دست بررسي اس��ت و ۷68 ملك بايد بازپس گرفته شود كه در 

حال انجام است. 

امام جمعه مهران در گفت و گو با »جوان«:

سفر رئيس قوه قضائيه به عراق
 باني  وحدت بين دو ملت شد

»س�يد عبدالله اميني« با اش�اره به س�فر اخير رئيس قوه قضائيه 
به ع�راق، در گف�ت و گو با »ج�وان« بيان ك�رد: س�فر رئيس قوه 
قضائيه به عراق و رئي�س مجلس به روس�يه از منظر هاي مختلف 
اقتصادي، سياس�ي، اجتماعي و راهبردي اهميت بس�زايي دارد. 
از دولت نيز انتظار مي رفت كه طي هفت الي هش�ت سال گذشته 
اين اقدام را انج�ام مي داد، اما دولت مردم را فقط به س�ه كش�ور 
اروپاي�ي و امريكا مح�دود مي كرد و به س�اير كش�ور ها همچون 
روسيه، چين و عراق توجه نداش�ت و از آن غافل شده بود؛ چراكه 
برخي از مس�ئولان اعتقاد دارند كه نظام حاكم كدخدايي اس�ت. 
امام جمعه مهران با بيان اينكه س��فر آيت الله رئيسي به عراق در مقام 
رئيس قوه قضائيه بسيار حائز اهميت است، افزود: اين سفر اعلام خطري 
براي امريكا و نيرو هاي امريكايي در عراق محسوب مي شود. همزمان با 
سفر رئيس قوه قضائيه به اين كشور، عراقي ها، حكم دستگيري ترامپ و 

عاملان ترور حاج »قاسم سليماني« را صادر كرده بودند. 
وي گفت: سفر رئيس قوه قضائيه همچون سفر حاج قاسم به عراق بود. 
در هر دو سفر خطر بزرگي متوجه امريكا مي شد. اينك علاوه بر پارلمان 
عراق كه حضور امريكايي ها را محكوم كرده بود، دس��تگاه قضايي هم 
حكم جلب عاملان ترور حاج قاسم را صادر كرده و اين دستاورد بزرگي 

تلقي مي شود. 
وي گفت: از منظر ديگر سفر رئيس قوه قضائيه به عراق باعث وحدت بين 
دو ملت و كشور شده است؛چراكه آيت الله رئيسي در ايران و عراق كانون 

توجه مردم است و با بسياري از سران طوايف عراق نيز ديدار داشت. 
اميني با بيان اينكه يكي از آثار سفر رئيس قوه قضائيه به عراق بازگشايي 
مرز هاست، گفت: تجارت، مرز هاي تجاري و ترانزيت از اهميت بسزايي 
برخوردار است. در سال هاي گذشته بر اثر كوتاهي مسئولان شاهد از 
دست دادن بازار بزرگ عراق بوديم و كشوري مثل تركيه به آن دسترسي 
پيدا كرده بود. در اين شرايط س��خت تحريم ها، كشور را متوجه برجام 

كرديم و از سويي با بازار عراق ارتباط نداشتيم؛ اين عاقلانه نبود. 


